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PROTOKÓŁ NR VII/2022 

z VII sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VI kadencji 

z dnia 27 maja 2022 r. 

Rozpoczęcie: 9.00    Zakończenie: 10:10 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady VII sesji Rady Powiatu VI kadencji 

w 2022 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca                

1998 r.  o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 528). Następnie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych – 1 nieobecny – Pan A. Sobociński. (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Jednocześnie wskazał, iż 

wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w sprawie wprowadzenia do porządku obrad: 

autopoprawek projektów uchwał w sprawie: 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 

 

oraz dodatkowego  projektu uchwały w sprawie:  

- rozpatrzenia skargi  na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze 

Gdańskim. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad: 

- autopoprawki do projektu  uchwał w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 

2022 rok. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

 

- autopoprawki do projektu  uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

- dodatkowego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 
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Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

Porządek został przyjęty.  

2.  Przyjęcie protokołów z sesji:  IV z dnia 29 marca 2022 r., V z dnia 11 kwietnia 2022 r., VI                   

z dnia 5 maja 2022 r. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, 

protokoły zostały wyłożone do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołu z sesji IV z dnia 29 marca 2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

Czy są uwagi do protokołu z sesji V z dnia 11 kwietnia 2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

Czy są uwagi do protokołu z sesji VI z dnia 5 maja 2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

3. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelacje.   

Brak 

4.  Ocena bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Nowodworskim za rok 2021: 

4.1 rozpatrzenie sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Dworze Gdańskim,  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Komendanta Powiatowego Policji w Nowym 

Dworze Gdańskim, insp. Piotra Wiśniewskiego o przedstawienie sprawozdania. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim, insp. Piotr Wiśniewski, omówił 

dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 
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4.2  rozpatrzenie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Nowym 

Dworze Gdańskim, 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej,  pana bryg. Janusza Leszczewskiego  o przedstawienie sprawozdania. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej, pan bryg. Janusz Leszczewski, omówił 

dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

4.3  rozpatrzenie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Nowym 

Dworze Gdańskim.  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił w zastępstwie Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego, Panią Sylwię Zacharską  o przedstawienie sprawozdania. 

 

Pani Sylwia Zacharska, Kierownik w Państwowej Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w Nowym 

Dworze Gdańskim, omówiła dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

5.  Przedstawienie sprawozdania z działalności za rok 2021 Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim oraz Domu Pomocy Społecznej „MORS” w Stegnie. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Panią Dorotę Betkier, Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie 

sprawozdania. 

 

Pani Dorota Betkier, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze 

Gdańskim, omówiła dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Panią Renatę Grobelną, Dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej „MORS” w Stegnie o przedstawienie sprawozdania. 
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Pani Renata Grobelna, Dyrektor Domu Pomocy Społecznej „MORS” w Stegnie, omówiła 

dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1  przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej Powiatu Nowodworskiego za 2021 rok”. – 

przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

Uchwała została podjęta.  

6.2 wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Nowodworskiego do realizacji promocji 

produktu turystycznego przedsięwzięcia strategicznego dla województwa pomorskiego 

„Rozwój oferty turystyki wodnej w obszarze Pętli Żuławskiej i Zatoki Gdańskiej”. – 

przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 wstrzymał się – Pan H. Ząbek, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

Uchwała została podjęta.  

6.3  zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok – przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu. AUTOPOPRAWKA (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 
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Uchwała została podjęta.  

6.4 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. - 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. AUTOPOPRAWKA (załącznik do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

Uchwała została podjęta.  

6.5 rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Dworze Gdańskim.  – przedstawia Pan Michał Ambroziak, Przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. – DODATKOWY PROJEKT UCHWAŁY  (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Pana Michała Ambroziaka, 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Michał Ambroziak, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, przedstawił uchwałę.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan A. Sobociński 

Uchwała została podjęta.  

7.  Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi.  

 

Informacja została przyjęta. 

8. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych złożonych  

między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż nie złożono żadnych interpelacji i 

zapytań między sesjami. 
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9. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Radnych o składanie wniosków i 

oświadczeń. Jednocześnie poprosił Starostę o przedstawienie informacji w zakresie sytuacji 

dotyczącej Ukraińców.  

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił sytuację związaną z Ukraińcami 

przebywającymi na terenie Powiatu Nowodworskiego. 

 

9.50 – Pan L. Głowacki opuścił obrady. 

 

Pani Dorota Chojna, Radna podziękowała jako mieszkaniec Stegny i jako Radna za ogrom 

zaangażowania. 

 

Pan Henryk Ząbek, Radny zapytał o most kolejowy w Rybinie, gdyż wie, że jest problem z 

konserwatorem zabytków. Jednocześnie zapytał czy termin wykonania jest zagrożony oraz jakie są 

ewentualne  konsekwencje? 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż prawie na każdym posiedzeniu Zarządu 

Powiatu poruszane są kwestie uzgodnień z konserwatorem zabytków. Otrzymano dofinansowanie z 

Polskiego Ładu na zadanie termomodernizacji budynku Powiatowego Urzędu Pracy, który jest w 

strefie ochrony konserwatorskiej i wymaga uzgodnienia z konserwatorem zabytków oraz budynek 

Liceum Ogólnokształcącego w Nowym Dworze Gdańskim, który wpisany jest do rejestru zabytków. 

Starosta wskazał, iż konserwator zabytków wychodzi z założenia, że przebudowa czy też remont 

zabytku jest jego niszczeniem. W związku z tym każda ingerencja w zabytek powoduje niszczenie, 

przykładem jest Liceum Ogólnokształcące i sprawa wymiany okien na takie same, jakie były, czyli 

okna 2 - dzielne skrzynkowe, co jest technicznie trudne do wykonania.  Dodatkowo konserwator 

zabytków wskazał, by wyremontować grzejniki. Starosta dodał, iż  należałoby znaleźć taki środek, 

który spowoduje wykonanie tego remontu, gdyż jego niewykonanie również powoduje degradację 

zabytku. Jednocześnie Starosta wskazał, że o ociepleniu budynku liceum na zewnątrz można 

zapomnieć, gdyż jest tylko pozwolenie konserwatora na ocieplenie od wewnątrz tego budynku, co 

spowoduje zwiększenie kosztów.  Dodatkowo Starosta wspomniał, iż załatwianie dokumentów trwa 

bardzo długo. W związku z czym,  Zarząd wystąpił  z inicjatywą, by w ramach struktury starostwa 

stworzyć takie stanowisko, jak powiatowy konserwator zabytków po to, by szybciej załatwiane były 

sprawy. Wskazana osoba zatrudniona zostałaby w uzgodnieniu z konserwatorem zabytków i byłaby 

etatowym członkiem naszego starostwa, również finansowana z naszego budżetu, wówczas 

wystąpimy z prośbą do rady powiatu  o podjęcie stosownej uchwały w zakresie przejęcia części 

kompetencji wojewódzkiego konserwatora zabytków. Następnie Starosta odpowiedział w sprawie 

mostu kolejowego w Rybinie, który jest jednym z elementów pętli żuławskiej, wpisanym do  rejestru 

zabytków. Sprawa się ciągnie już dobrych kilka miesięcy, wyłoniony został wykonawcy w układzie 

zaprojektuj wybuduj, a projekt został skierowany do konserwatora zabytków, który wskazał uwagi 

różnego rodzaju, by nie uszkodzić i nie zniszczyć zabytku. Dodatkowo wykonany został  program prac 
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konserwatorskich przez uprawnioną osobę, jednak nie znalazł on uznania w oczach konserwatora 

zabytków. Starosta dodał, iż otrzymaliśmy decyzję odmawiającą uzgodnienia tego projektu, a 

następnie odwołaliśmy się, było to około 2 miesiące temu. Terminy wykonania inwestycji wskazane są 

do końca 2023 roku. Starosta odniósł się także do zapytania czy termin wykonania jest zagrożony, 

wskazując, iż jest optymistą i  jest zdania, że ten most uda się zrobić. Jednocześnie dodał, iż  

najdłużej trwają sprawy związane z uzgodnieniem dokumentacji niż sama robota, prawdopodobnie 

prace  uda się zrobić  w ciągu pół roku, a  uzgodnienie  dokumentacji trwa dwa lata, co jest dużym 

problemem. W związku z czym liczymy na to, że uda się załatwić etat konserwatora zabytków w 

starostwie, wówczas na pewno będzie większe i lepsze przełożenie.  

 

Pan Tomasz Szczepański, Radny  poruszył sprawę aktualnej sytuacji na rynku i możliwą kwestię 

wzrostu kosztów inwestycji.  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż dzisiejszy dzień 27 maja jest 

dniem pracownika samorządowego, którymi są nie tylko pracownicy jednostek administracji 

samorządowej, urzędów, ale również pracownicy jednostek podległych. W związku z powyższym 

Przewodniczący Rady złożył życzenia wszystkim pracownikom samorządowym z terenu Powiatu 

Nowodworskiego, dziękując za ciężką pracę.  

 

10. Zakończenie obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim. 

                                                                                                                                                                              

Protokołowała: R. Kamińska                                                                      Przewodniczący Rady 

                                                                                                                    ( - ) 

                                                                                                                  Robert Ciżmowski 
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